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Protokół z posiedzenia  

XVII Sesji Rady Gminy  

z dnia 28 marca 2012 r. 

Sesję rozpoczął o godzinie 16.15 Przewodniczący Rady Gminy pan Henryk Lesiński. 
Przywitał radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy oraz gości obecnych na sali. 

Obecni byli: 

Marek Borowczyk 

Jarosław Bytniewski 

Rafał Drzewiecki 

Tadeusz Lammel 

Henryk Lesiński 

Kazimierz Lesiński 

Tomasz Maćkowiak 

Jan Rajchelt 

Katarzyna Ratajczak 

Krzysztof Socha 

Krzysztof Świątczak 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska 

Katarzyna Zaradzka 

oraz sołtysi: 

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Halina Michalak – Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 
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Mirosława Rutkowska 

Grzegorz Siwek 

a także: 

Wójt – Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca prawny – Anna Woźniak – Tyczka 

Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji – Barbara Błoch 

Dyrektor  GOKiS-u – Michał Żelazek 

Prezes UKS PIONIER –  Michał Urbańczyk 

Przewodniczący Rady poinformował, że Wójt Gminy zwrócił się z wnioskiem o zmianę 

porządku obrad  sesji w stosunku do tego,  który otrzymali radni. Propozycja dotyczyła 

wprowadzenia pkt. 13 a o brzmieniu – Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kleszczewo”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zmiany porządku obrad : 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem zmiany porządku obrad głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 osób. 

Od głosu wstrzymało się 0 osób. 

W związku z powyższym głosowaniem porządek obrad został zmieniony i 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bez przetargowej nieruchomości 

położonej w Komornikach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

wydzierżawiana ni lub najmu nieruchomości gruntowych wchodzących w skład 

gminnego zasobu nieruchomości na okres dłuższy niż trzy lata. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości 

położonej w miejscowości Nagradowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych za osiągnięte 

wyniki sportowe. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania oraz rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki 

sportowe. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2012 – 2024. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Poznańskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

na rok 2013 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 

13a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 

Odnowy Miejscowości Kleszczewo”. 

14. Działalność Klubu Sportowego Clescevia i Pionier . 

15. Informacja Przewodniczących Komisji o tematyce posiedzeń. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 

18. Zakończenie. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad – żaden z radnych nie złożył 

interpelacji. 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Rady zapowiedział przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Żaden z radnych 

nie zgłosił uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Lesiński, przeszedł do 

głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 
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Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Ad.4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał przedstawiła Sekretarz Gminy. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5 porządku posiedzenia 

Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały  Nr XVII/122/2012  w sprawie zbycia  w 

drodze bez przetargowej nieruchomości położonej w Komornikach. Projekt uchwały 

omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. Radni nie mieli pytań odnośnie tej 

uchwały, w związku z tym Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/122/2012 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6 porządku posiedzenia 

 Projekt uchwały Nr XVII/123/2012 , w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

zasad wydzierżawiania lub najmu nieruchomości gruntowych wchodzących w skład 

gminnego zasobu nieruchomości na okres dłuższy niż trzy lata przedstawiła Pani Błoch. 

Projekt uchwały został omówiony podczas posiedzeń komisji. Radni nie mieli pytań, 

Przewodniczący przeszedł wiec do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/123/2012 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7 porządku posiedzenia 
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 Pani Barbara Błoch przedstawiła projekt uchwały Nr XVII/124/2012  w sprawie 
nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości położonej w miejscowości 
Nagradowice. Projekt uchwały przedstawiony został podczas posiedzeń komisji. Radni nie 
mieli pytań, Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/124/2012 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8 porządku posiedzenia 

 Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały Nr XVII/125/2012 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie  w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania i pozbawiania 

wysokości stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki sportowe. Pani Sekretarz 

poinformowała, że w związku z wątpliwościami, które podczas posiedzenia Komisji Oświaty 

i Kultury zgłosił radny Drzewiecki dotyczącymi uprawnienia dyrektora do  zadecydowania o 

tym, czy uczeń należycie wywiązuje się  z wykonywania obowiązku szkolnego lub 

obowiązku nauki, po konsultacjach z dyrektorami szkół  proponuje się  dodać zapis po 

zasięgnięciu opinii  Rady Pedagogicznej, tak więc   § 4 ust. pkt.8  otrzyma brzmienie : 

„potwierdzenie należytego wywiązywania się przez zawodników  z obowiązku szkolnego lub 

obowiązku nauki wydane przez dyrektora szkoły, po zasięgnięciu opinii Rady Pedagogicznej 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji.  Ponieważ radni  nie mieli 

więcej pytań, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radny. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/125/2012 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.9 porządku posiedzenia 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt Uchwały Nr XVII/126/2012 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie  szczegółowych zasad i trybu przyznawania oraz rodzajów wysokości nagród i 

wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. Projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach komisji.  Uchwała ta uwzględnia również wątpliwość zgłoszoną przez  radnego 
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Drzewieckiego, dotyczącą    decydującego głosu dyrektora  w kwestii  wywiązywania się z 

obowiązku  szkolnego lub obowiązki nauki . 

§ 5 w ust. 1  pkt. 7  otrzymuje brzmienie  

„ potwierdzenie należytego wywiązania się przez zawodników z obowiązku szkolnego 

lub obowiązku nauki wydane przez dyrektora szkoły, po zasięgnięciu opinii Rady 

Pedagogicznej”. 

Radny Bytniewski: poinformował, iż konsultował się ze związkami sportowymi i stwierdza, 

że zapis ten zabiera możliwość trenowania dla młodzieży, wiadomo bowiem, że należąc do 

klubu sportowego lub sekcji, treningi są bardzo intensywne, wiążą się często z absencją 

zawodnika na lekcjach etc. Dlatego też niesłusznym wydaje się dyskwalifikowanie takich 

osób. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie można mówić tutaj o dyskwalifikowaniu uczniów,  

każdy z młodych ludzi, aby otrzymać stypendium sportowe powinien ponadto spełniać dobrze 

swój obowiązek nauki, chodzi tutaj o młodzież szkół podstawowych i gimnazjów. 

Oczekujemy od nich godnej postawy jako ucznia, stypendium jest bowiem  finansowane z 

budżetu gminy i gmina może określić warunki jakie sportowiec powinien spełnić.   Dodała, że 

być może Wojewoda zakwestionuje taki zapis, ale uważa, że powinien on się znaleźć w 

uchwale, aby dzieci i młodzież szkolna zdały sobie sprawę, że wysokie wyniki sportowe 

powinny iść w parze z  należytym wywiązywaniem się z obowiązku szkolnego. 

Radny Bytniewski dodał, że nie neguje celowości uchwały, aczkolwiek poddaje w 

wątpliwość w jej zasadność i wykonalność przez dzieci i młodzież szkolną, wskutek z 

rozmowami z uczniami i nauczycielami. 

Radny Urbaniak dodał, iż poprawki zostały wprowadzone wskutek informacji o 

niewłaściwym zachowaniu uczniów uczęszczających do szkół na terenie Gminy, więc 

problem jest zauważalny. 

Radny Drzewiecki stwierdził, że poprawki te są potrzebne, a każdy z rodziców powinien 

wiedzieć, w jaki sposób pokierować swoim dzieckiem, bowiem sport i osiągnięcia sportowe 

są ważne, ale wykształcenie dziecka również powinno być zachowane w takiej sytuacji. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 

Uchwała nr XVII/126/2012 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr XVII/127/2012  w sprawie zmiany budżetu gminy na 2012r. 

przedstawiła pani Skarbnik. Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji 

Do zmian w budżecie pytanie miała pani sołtys Gowarzewa, Halina Michalak – Szczepaniak, 

pytała odnośnie odwodnienia ulicy Siekiereckiej w Gowarzewie, bowiem w Starostwie 

Powiatowym poinformowano ją, iż budowa chodnika w tym miejscu będzie możliwa dopiero 

po odwodnieniu tego terenu, wspomniała, że sprawę zgłaszała już na spotkaniu sołtysów. 

Wójt poinformowała, iż umowa dotycząca odwodnienia terenów w Gowarzewie została już 

podpisana, należy jeszcze omówić szczegóły techniczne. Jeżeli chodzi o teren, o którym 

wspomniała pani sołtys to problemem jest rów znajdujący się w tamtym miejscu. Aczkolwiek 

sprawa jest do dalszego wyjaśnienia. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/127/2012 r. została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11 porządku posiedzenia 

 Uchwałę  Nr XVII/128/2012 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kleszczewo na lata 2012 – 2024, przedstawiła również pani Skarbnik. Projekt 

uchwały omówiony został podczas posiedzeń komisji. Zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej związane są z wprowadzonymi zmianami do budżetu gminy.  

Radni nie mieli żadnych pytań Przewodniczący przeszedł więc do  procedury głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

 



8 
 

Od głosu wstrzymało się 1 radny. 

Uchwała nr XVII/128/2012 r. została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 porządku posiedzenia 

 Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XVII/129/2012 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. Uchwała dotyczy przekazania środków 

finansowych  dla Powiatu Poznańskiego na likwidację wyrobów zawierającej azbest z terenu 

Gminy Kleszczewo. Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze 

środków budżetu gminy na 2012r.,  w wysokości 15.000 zł (słownie: piętnaście tysięcy 

00/100 złotych). 

Radni nie mieli pytań, dlatego Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/129/2012 r. została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13 porządku posiedzenia 

 Pani Sekretarz przedstawiła  projekt uchwały nr XVII/130/2012 w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na rok 2013 środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki.  

Pani Sekretarz poinformowała, że kwestie związane z celowością podjęcia tej uchwały 

przedstawione zostały na posiedzeniach komisji jak również spotkaniu pana wójta z  

sołtysami.  Zgodnie z przepisami prawa każdego roku rada gminy  w terminie do 31 marca 

danego roku poprzez podjęcie uchwały  decyduje czy w roku następnym fundusz sołecki 

będzie istniał. Jest to bardzo dobra forma, bowiem sprzyja samorządności -  mieszkańcy sami 

decydują  o przeznaczeniu przyznanych im środków finansowych. Środki te zgodnie z 

brzmieniem ustawy przeznacza się na realizację przedsięwzięć, które są zadaniami własnymi 

gminy, służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 

Problem polega na tym, że często  zadania  ustalone w planach nie spełniają  wszystkich 

kryteriów, które ustawa określa.  
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 Celem tworzenia funduszu sołeckiego jest przede wszystkim samorządność mieszkańców, 

dotyczącą obwarowań wydatkowania środków.  Podczas  dyskusji na komisjach zdania były 

podzielone czy fundusz tworzyć, czy też  doprecyzować w innym dokumencie ( instrukcji)   

kwestie przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego. Po otrzymaniu opinii  od radcy  

prawnego skłaniamy się do tego, aby Wójt w drodze zarządzenia wydał instrukcję która 

byłaby dokumentem pomocniczym dla rad sołeckich i zawierałaby unormowania w kwestii  

zadań gminy, procedowania jak również realizacji zadań, Przewodniczący Rady Gminy, 

zauważył, że aż 52 % gmin nie wyodrębniło kwot na fundusz sołecki. 

Radny Drzewiecki: pytał czy jeżeli wprowadzi się instrukcję do uchwały to kwota pieniężna 

pozostaje taka sama? Pani Sekretarz odpowiedziała, że tak, dokument ten nie wpływa na 

sposób liczenia i na wysokość kwoty tylko na sposób wydatkowania. 

Pani sołtys Jolanta Fludra, stwierdziła, że fundusz jest potrzebny sołectwom, bowiem to 

dzięki nim można organizować działania kulturalne dla dzieci i dorosłych. 

Pani sołtys, Halina Michalak – Szczepaniak z kolei zaznaczyła, że idea instrukcji jest bardzo 

dobrym pomysłem. Gmina powinna jasno określić na co sołectwa mogą wydatkować 

pieniądze. 

Radny Lammel wyraził zdanie, iż kwestia ta powinna pozostać bez zmian.  

Radny Bytniewski pytał z czym wiąże się rozbieżność zdań wśród sołtysów i nie tylko, 

odnośnie wprowadzenia instrukcji. Czy rzeczywiście ułatwi ona pracę? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że podczas spotkania z sołtysami opinie co do celowości 

tworzenia funduszu były podzielone, szczególnie, ze środków nie można gromadzić na 

rachunku, tylko wykorzystać w danym roku chodzi o sam fakt wydatkowania funduszu 

sołeckiego, bowiem część z tych pieniędzy zostaje wydatkowana w sposób , który  budzi 

wątpliwości, czy jest to zgodne z wymaganiami określonymi w ustawie. Sołtys Jolanta Fludra 

dodała, że instrukcja jest dobrym rozwiązaniem, ale nie utworzenie funduszu sołeckiego już 

takim nie jest. 

Do dyskusji włączył się pan Wójt informując, że owszem nie neguje funduszu sołeckiego, ale 

należy zastanowić się czy wszędzie jest on wydatkowany jednakowo? Bowiem w jednym 

sołectwie buduje się np. plac zabaw, stawia się ławki czy kładzie chodnik, w kolejnym 

organizuje się jedynie festyny, po których nie ma w przyszłości śladu. Ważnym wydaje się 

jednakowy standard dla całej Gminy, aby w każdej miejscowości były takie same lub 

podobne rozwiązania. Jako gmina staramy się rozwiązywać problemy potrzeby 

kompleksowo, krok po kroku. W niektórych sołectwach zauważa się aktywny udział 

mieszkańców, w innych tego nie ma. 

 



10 
 

Radny Świątczak zauważył, że celem uchwały o funduszu sołeckim jest fakt, iż to 

mieszkańcy mają decydować o tym na co zostaną przeznaczone pieniądze, dlatego nie należy 

zabierać im możliwości samo decydowania. Dlatego jeżeli chodzi o likwidację funduszu, to 

jest przeciwny, jeżeli zaś chodzi o kwestię uregulowań co do tego w jaki sposób należałoby je 

wydatkować to owszem najlepszym sposobem wydaje się wprowadzenie dokumentu, który 

by to jasno określał. 

Wójt dodał, że owszem fundusz ten został usankcjonowany przez ustawodawcę, ale  kwoty są 

małe i tak naprawdę nie można ich wydać na naprawdę ważne i potrzebne projekty, pieniędzy 

tych nie można przechowywać, aby np. uzbierać większe kwoty i przeznaczyć na budowę 

chodnika, dlatego pojawia się pytanie czy lepszym pomysłem nie było by zrezygnowanie z 

wyodrębniania środków na ten fundusz ? 

Radny Drzewiecki pytał czy wprowadzenie instrukcji zgodne jest z istniejącym prawem ? 

Pani Sekretarz poinformowała, że mieszkańcy na spotkaniu wiejskim ustalają na jakie zadania  

planują wydatkować fundusz sołecki, następnie przesyłają te informacje do Wójta, a ten 

wyraża zgodę lub  wydaje rozstrzygniecie  w przypadku niezgodnego z prawem 

przeznaczenia środków nie na takowe wydatkowanie pieniędzy. Instrukcja ma zatem 

charakter pomocniczy. Instrukcja jest dobrym, zgodnym z prawem pomysłem, która na celu 

jest pomoc sołtysom jak i samym mieszkańcom, aby nie było potrzeby odrzucenia zadań 

przyjętych przez mieszkańców. Radny Świątczak pytał co się stanie jeśli sołectwo nie 

zastosuje się do instrukcji? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, iż  Wójt ma  uprawnienia z mocy ustawy zakwestionowania 

uchwały zebrania wiejskiego  jeżeli będzie ona niezgodna z ustawą, ale ustawa nie określa 

precyzyjnie zadań, instrukcja  jest dokumentem pomocniczym wydanym przez Wójta Gminy, 

który z mocy ustawy ponosi odpowiedzialność za realizację budżetu, w tym zadań 

określonych przez sołectwa, tak więc jest dokumentem obowiązującym tych, którzy te środki 

wydatkują. Radny Świątczak pytał czy określenie instrukcja jest właściwym aktem prawa 

miejscowego? Co jeżeli mieszkańcy będą zaskarżać ewentualną decyzję Wójta, może lepiej 

zasięgnąć opinii prawnej? 

Pani Sekretarz poinformowała, że  instrukcja nie należy do kategorii praw miejscowego, ale  

będzie to forma zarządzenia Wójta Gminy, dokument ten będzie miał  charakter 

instruktażowy, natomiast  pozostałe  kwestie uregulowane są w ustawie o funduszu soleckim , 

tam również określony jest tryb odwołań i obowiązywać  będą  postanowienia ustawy.  Radny 

Drzewiecki dodał, że owszem jest za tym, aby wprowadzić instrukcję dotyczącą zasad 

wydatkowania przez mieszkańców funduszu sołeckiego. Poza tym organizacje typu OSP czy 
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zespoły śpiewacze nie powinny być finansowane z funduszu, gdyż są już finansowane z 

budżetu  gminy. 

Z braku dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 1 radny. 

Uchwała nr XVII/130/2012 r. została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13 A porządku posiedzenia 

Uchwały Nr XVII/131/2012 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 

Odnowy Miejscowości Kleszczewo” przedstawiła Pani Sekretarz.  Konieczność dokonania 

zmiany wynika z faktu składania wniosku o dofinansowanie  z funduszu europejskiego  

wyposażenia Gminnego Ośrodka Kultury w Kleszczewie.  

Wójt wyjaśnił, że gmina działa zgodnie z „Planem Odnowy Miejscowości”, na kolejnej sesji 

będzie z kolei mowa o doposażeniu GOKiS-u. Musimy pamiętać że po remoncie będzie to 

miejsce nowoczesne, służące wszystkim mieszkańcom, stąd też zakup nowych mebli, stare 

bowiem nie nadają się do użytkowania. Poza tym mamy możliwość zabiegać o 

dofinansowanie, jeżeli chodzi o meble, oświetlenie, sprzęt multimedialny. 

Sołtys Halina Michalak – Szczepaniak wyraziła pozytywną opinię w związku z powyższym. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 1 radny. 

Uchwała nr XVII/131/2012 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Rady oddał głos prezesowi „KS Clescevia”, panu Jarosławowi 

Bytniewskiemu, w celu przedstawienia informacji o klubie ( załącznik do protokołu). 
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Następnie Przewodniczący przekazał głos prezesowi UKS Pionier, panu Michałowi 

Urbańczykowi   aby również przedstawił działalność klubu (załącznik do protokołu). 

Radny Świątczak pytał jaki jest koszt utrzymania klubu Pionier? Pan Michał Żelazek 

odpowiedział, że jest to 40,000 zł rocznie. 

Sołtys Gowarzewa, miała pytanie do prezesa Bytniewskiego  odnośnie siatek na boisku w 

Gowarzewie, dlaczego nie zostały one ściągnięte na czas zimy, wskutek czego są obecnie 

zniszczone? 

Prezes Bytniewski odpowiedział, iż wskutek utrzymywania się tej zimy przez znaczny okres 

plusowym temperatur dużo osób grało na boisku nawet zimą, dlatego nie ściągano siatek, 

niestety mróz przyszedł bardzo szybko i nie zdążono tego zrobić w odpowiednim momencie. 

Ad.15 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

informacji o tematyce posiedzeń: 

Radny Lammel poinformował, że tematem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska była działalność Spółki Wodnej oraz sprawy bieżące. 

Radny Urbaniak poinformował, że tematem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury były 

kluby sportowe i stowarzyszenia działające na terenie Gminy oraz sprawy bieżące. 

Radny Lesiński poinformował, że tematem posiedzenia Komisji Finansowo Gospodarczej był 

plan zagospodarowania przestrzennego Gminy oraz sprawy bieżące. 

Ad.16 porządku posiedzenia 

Następnie Przewodniczący oddał głos Wójtowi, który przedstawił sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej. 

• 8 marca 2012 r. odbyło się spotkanie sołtysów, na którym omawiano problemy 

sołectw, jak również fundusz sołecki. 

• 8 marca 2012 r. odbyło się także spotkanie stowarzyszenia metropolia Poznań, na 

którym omawiano założenia studium rozwoju przestrzennego Aglomeracji 

Poznańskiej. 
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• 12 marca 2012 r.  spotkanie organizacyjne przed oficjalnym posiedzeniem 

Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 

Poznańskiej”. 

• 13 marca 2012 r. w Urzędzie Marszałkowskim została podpisana umowa dotycząca  

świetlicy multimedialnej w Ziminie. 

Inwestycje: 

•  Remont wraz z rozbudową Ośrodka Kultury w Kleszczewie 

• Budowa dróg na nowych terenach inwestycyjnych – Kleszczewo  (Śliwkowa, 

Morelowa, Brzoskwiniowa, Czereśniowa, Spokojna), Krerowo, Krzyżowniki.  

• Równanie dróg gruntowych, dotąd w miejscowościach: Poklatki, Bylin, 

Kleszczewo, Markowice 

      Informacje: 

• 30 marca 2012 r. i 14 kwietnia 2011 r. planowane są ćwiczenia z zakresu ratownictwa, 

pomysłodawcą tego przedsięwzięcia jest jednostka straży w Gowarzewie. 

• Niestety niepowodzeniem zakończyła się zbiórka przepracowanego oleju, zebrano 

tylko 460 l, w tym blisko połowę oleju przekazał Zakład Komunalny. Ponieważ nie 

udało się zebrać minimum 1000 l Gmina będzie musiała pokryć koszt tej operacji. 

• Gmina jest w trakcie ankietowania dotyczącego usług transportu gminnego – zwrot 

ankiet do 6 kwietnia. 

• Zaproszenie na 19 i 20 kwietnia br. na zjazd Stowarzyszenia Metropolia Poznań, 

informacje odnośnie chęci uczestnictwa proszę przekazywać do Biura Rady do 10 

kwietnia 2012. 

Ad 17 porządku posiedzenia 

 Następnym punktem obrad były zapytania i wolne wnioski do Wójta: 

• Radna Wojciechowska pytała kiedy będzie możliwe utwardzenie drogi w 

Nagradowicach (pomiędzy starymi zabudowaniami) ? Wójt odpowiedział, że jest to 

planowane za około 2 tygodnie. 

• Radny Bytniewski pytał o możliwość wybudowania fragmentu chodnika w Tulcach, 

pomiędzy szkołą a Orlikiem, bowiem mieszkańcy zgłaszają problem z przejazdem w 

tym miejscu wózkiem z małymi dziećmi. Wójt poinformował, ze w tamtym miejscu 
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jest bardzo dobrze utwardzona droga, zbytecznym więc wydaje się budowa w tym 

miejscu chodnika. 

• Radny Drzewiecki poinformował, iż na terenie Orlika zauważył ostatnio samochody 

osobowe, pytał dlaczego dopuszcza się do wjazdu samochodów na tak drogą 

inwestycję, kiedy obok jest parking? Radny Bytniewski odpowiedział, że zezwolił na 

to bowiem byli to organizatorzy, którzy przywieźli kolumny i sprzęt muzyczny, 

prosząc o zgodę. Pan Wójt wyraził zdziwienie, iż zezwala się na tego typu 

zachowania. Pani Sekretarz zaś przypomniała, iż radny Bytniewski  jest zatrudniony w 

charakterze animatora sportu, nie jest administratorem tego obiektu i nie ma 

uprawnień do wydawania tego typu decyzji. 

• Sołtys Jolanta Fludra pytała czy możliwe jest ufundowanie przez gminę nagród dla 

mieszkańców, którzy biorą udział w różnego rodzaju olimpiadach, konkursach etc.? 

Pani Sekretarz poinformowała, że owszem taka uchwała jest w przygotowaniu, ale 

dotyczyć będzie jedynie młodzieży szkolnej uczęszczającej do szkół na terenie 

Gminy. 

• Sołtys Gowarzewa, pytała o możliwość dodatkowego kursu autobusu, aby matki 

odwożące dzieci do przedszkola miały możliwość powrotu do domu. Wójt odpowiedział, 

iż jest korzystny moment by składać wnioski do rozkładu jazdy, jednakże będą one 

poddane oceni pod względem zasadności i aktualnych możliwości Zakładu Komunalnego. 

W związku z brakiem dalszych pytań i dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zakończył  

XVII Sesję Rady Gminy o godzinie 19.00. 

 

Protokołowała                                                             Za zgodność z przebiegiem obrad 

Anita Pawlińska                                                           Przewodniczący Rady Gminy 

                          

                                                                                              Henryk Lesiński 
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